
 

 
 

 
 

 Παρακείμενος: Τα ρήματα φανερώνουν ότι κάτι έχει γίνει στο παρόν (τώρα, 
σήμερα) και έχει τελειώσει. 

H πράξη έχει τελειώσει τη στιγμή που μιλάμε και βλέπουμε μόνο το 
αποτέλεσμα. 

     π.χ. Τα λουλούδια έχουν ανθίσει. 

                 Οι δρόμοι έχουν πλημμυρίσει από τη βροχή. 

   Έχεις γνωρίσει τη μητέρα του Τάκη; 

 
 

                                                ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ 

εγώ έχω τρέξει εγώ έχω αγαπήσει 

εσύ έχεις τρέξει εσύ έχεις αγαπήσει 

αυτός –ή –ό έχει τρέξει αυτός –ή –ό έχει αγαπήσει 

εμείς έχουμε τρέξει εμείς έχουμε αγαπήσει 

εσείς έχετε τρέξει εσείς έχετε αγαπήσει 

αυτοί –ές -ά έχουν τρέξει αυτοί –ές -ά έχουν αγαπήσει 

Ο παρακείμενος της ενεργητικής φωνής 
σχηματίζεται με το βοηθητικό ρήμα έχω και το 
απαρέμφατο του ρήματος. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


